

လျှောက်လှမ်း

GO FORWARD

ပျာစည်ချာထံသစ္စာအောင်စရာ

ယွှားဘဲတစ်ပင်၊ ရှေးနတ်
ထိုက်ယာဘဲတစ်ပင်၊ မနုလဲနပ်
စံးဘဲတစ်ပင်၊ အံ့ခံ့စရလဲဖိ
ဒ်သီးကလဲတစ်ဆူညါ
တကုန်၊ ၂၆.၁၄:၁၅

အိကုန် ၂၀၁၉

ကဏ္ဍ ၇၁ နှိုက်-၀ လီဆီကုန် ၂၀၁၉ နှိုက် Vol. 71 No. 8 August 2019

နိုက်ခါးမိလဲန့ၣ် ယုထီၣ်တွံၣ်၊ ခံၣ်ခါးမိလဲန့ၣ် လီလျှံးလီၣ်ခါးမိလဲ
မ့ၣ်ပတၢ်အတလျာ်တထါန့ၣ် တအိၣ်ဝဲတခါးမိလဲမိလဲထီလီၣ်
ယဂျီယာ ၄၀:၈

လံၣ်စီဆံ့မုၢ်နဲၣ်
အိကုန်(၁၈)သီ

ပွားကျွေးသောအဖွဲ့ ၂၀၁၉ နှင့် တက်တော်ထူ
လာထီပွဲပွဲလဲလဲ တက်ကားကွေ့ ပတ်ကွေ့သိအပ်အလား
 လိပ်ဖျါ ၃:၁၁, စံး ၁၆:၆, ၅မိ ၆:၄-၉, မးသဲ ၁၆:၁၃-၁၉

အိးဒံးထာ်တက်ကွေ့

ယွအဘျူးအဖိုဉ်ဒိဉ်မး
 ဆံးဒိဉ်လဲဉ်ပတဲတဘဉ်
 ယွအဘျူးဖိုဉ်ဒိဉ်ဝဲသဉ်
 တဲတသ့ဆိမိဉ်တလား



ဆာကတီတုယီဆူ လါအီကွေ့, တာ်စူအါ, ထံဒိဉ်အလါန့ဉ်လီၤ. ပုၤသ့ဉ်တၢ်ဖျးတၢ်ဖိတဖဉ် ဘဉ်ဆာဉ်သး
 ဒဉ် မူခိဉ်ထံလၢ ကစၢ်ယွဆူန့ဉ်အီၤလီၤ. ယွမၤတၢ်အဒိဉ်လၢပဂီၢ်ဒီး ပသးခုလၢအယံလီၤ. ပနၢ်ဟူ ဒီးထံဉ်ဘဉ်
 တၢ်ယီၤဃု, တၢ်စူၤ, ထံဒိဉ်, ထံလုဉ်ဘာတၢ်လၢ ဆာကတီခဲအံၤအယံ ပသးအုးသးကညီၤဘဉ် ပုၤလၢအတူၢ်ဘဉ်
 တၢ်ကီတၢ်ခဲ ဒ်သီးအံၤတဖဉ်န့ဉ်လီၤ ပထုကဖဉ်စ့ၢ်ကီးလၢ ပုၤဘဉ်သးလီၢ်သးကျဲ, ပုၤဘဉ်ဆူးဘဉ်ဆါ, ပုၤဘဉ်
 နးဘဉ်ဖိုဉ်တဖဉ်အဂီၢ်လီၤ. “ကစၢ်ယွၤစၢ, ဖဲနဘျူးဘဉ်ပုၤအါဂၤအခါန့ဉ်, လဲၤပုၤယၤတဂ့ၤ, သ့ဉ်နီဉ်ထီဉ်ယၤ
 တက့ၢ်.” လၢယၤအလီၢ်န့ဉ် ပယၤထီဉ်ပုၤဘဉ်ဆူးဘဉ်ဆါ, ပုၤဘဉ်ကီဘဉ်ခဲတဖဉ်အမံၤသ့ဝဲလီၤ.

“တၢ်ဖိုဉ်တၢ်ယာ်မ့ၢ်ဘဉ်တဂၤ, အဒိပုၤဝါသးအုး, တၢ်မ့ၢ်မၤမုာ်ထီဉ်က့ၤအသး, အဂီၢ်မိဉ်န့ဉ်သးခု”
 ပုၤဖးတၢ်ဖိသ့ဉ်စၢ, မံပကမၤအါထီဉ် ပတၢ်ထုကဖဉ်လၢ ပထံကီၢ်တဘျဉ်အံၤအဂီၢ်န့ဉ်တက့ၢ်. နၢ်ကစၢ်ယွၤ
 အတၢ်စံးပာ်, ထုကဖဉ်အိဉ်ဒီးတၢ်မုာ်လၢလၢ ကစၢ်ယွၤ ကဟဘဉ်က့ၤပဝဲထံဖိကီၢ်ဖိကီးဂၤဒဲး တက့ၢ်. မံကစၢ်ယွၤ
 အတၢ်ဘဉ်အသး ကလၢထီဉ်ပုၤထီဉ်လၢ ပတၢ်အိဉ်မူအပူၤတက့ၢ်.



နတ်ရွာအတိတ်ကွဲ

မိယွအတတ်ဆိပ်ဂုအါကလီဘာန် ပုဖးဘာန် “လဲဆူညါမဲးကစံအတတ်ပရ” အလံာ်အံန့တက့ၢ်. လါအီကူာ်အံၤ မှာ်လါတလါလါအဒုးဆူာ်ထီၣ် ယွအပုဂံၢ်မှာ်လါ ကဖးယွကလုာ်ကထါဒီး မလိယွကလုာ်ကထါ, အိၣ်မူဒ်ယွအကလုာ်ကထါသိၣ်လိနဲၣ်ယုပုၤ ခီဖျိ “လံာ်စီဆုံမှာ်န့ၤ” အယိန့ၣ်လီၤ.

ပုၤခရံၣ်ဖိအတတ်တုာ်တုာ်နာ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲတုာ်နာ်အကံၢ်ထံးလာအဘာ်ဃးဒီး လံာ်စီဆုံန့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံမှာ် သးမုာ်စီဆုံအတတ်အူသဖိန့ၣ်အယိဒီး ပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးန့ၣ်ဘာ်ဝဲဒၣ် တုာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂ့ၢ် ဘာ်တုာ်ကွဲးဒီး ဟံၣ်ဖျါအီၤဒ်အမုာ်တုာ်ကွဲးနီၣ်တခါအသိးဒီး မှာ်စ့ၢ်ကီးကစာ်ယွအကလုာ်ကထါစီဆုံန့ၣ်လီၤ.

ပမုာ်မလိအါထီၣ် တုာ်ဟံၣ်ဖျါသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဒီး ပကထံၣ်ဘာ်လါလံာ်စီဆုံမှာ်ဒၣ် လံာ်လံာ်တခါဘာ်ဆၣ်ဒီး လီၤဆီဝဲဒၣ်ဒီးလံာ်လံာ်အကတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (၂ပုး ၁:၂၁)ဟံၣ်ဖျါဝဲဒၣ် “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဝံအကလုာ်တဟဲဘာ်ဝဲလာပုၤ ဖဲဒၣ်ပုၤကညီအသးဘာ်. မှာ်ဒ်သးစီဆုံဘိးထီၣ်အသးအသိးန့ၣ်, ယွအပုၤစီဆုံကတိတုာ်န့ၣ်လီၤ.

မိပကသ့ၣ်နီၣ်ယွအတတ်အဲၣ်လါ အဒိၣ်အယိာ်ခီဖျိကစာ်ယွ ဟ့ၣ်ပုၤ “လံာ်စီဆုံ” အံၤဒ်ကျဲလါ ကစာ်ယွ ကတံာ်ကတိဝဲလာ အနီၢ်ကစာ်ဒၣ်ဝဲလာ ပုၤကညီတဖၣ်ကသ့ၣ်ညါဝဲဒီး အိၣ်မူမလါကဝီယွ ခီဖျိပဖးယွအက လုာ်ကထါန့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤဒီးတုာ်ဆာဂုအါ

စဲမစာ်
နဲၣ်ရွဲာ်
ပုၤကညီဘုၤထံၣ်ခဝုၤရှာ်

တၢ်ကတိၣ်

အမဲးရုဏ်းထီၣ်စၢၤဖျိၣ်ကညီၣ်ဘျာၣ်သံးခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သးထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤခိၣ်န့ၢ်တၢ်မၤလိၤပျၢၤထီၣ်ပြဲၤဘျီတဘျီ



တနံၣ်အံၤပမၤဝဲၤဘၣ်ကဒီး KBCUSA ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤခိၣ်န့ၢ်တၢ်မၤလိၤ(၉)ဘျီတဘျီဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်မၤလိၤတနံၣ်အံၤဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ် အီၤဖဲ South Sideကညီၣ်ဘျာၣ်သံးခရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ဝုၢ် Jacksonville, Florida ဘၣ်ဃးဒီးမုၢ်ထီၣ် ကလံၤထံးကဝီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်မုၢ်ဝဲ သရၣ်သုၤလုၤမူလီၤ. တၢ်မၤလိၤဖဲ လါယုၤထီၣ် (၆-၈)သီ, (၂၀၁၉)နံၣ်, ဒီး တၢ်တိၣ်ထူမုၢ်ဝဲ, “ဒီးယွၤမုၢ် ပုၤလၢအလဲၤတၢ်လၢ နမဲၣ်ညါလီၤ. အဝဲဒၣ်ကအိၣ်ဒီးန့ၢ်လီၤ. တညီၣ်ကွံၣ်ဘၣ်န့ၢ်ဘၣ်, ဒီးတလဲၤသဒၣ်ဘၣ်န့ၢ်ဘၣ်. ပျံၤတၢ်တဂ့ၤဒီးဘၣ်ယိၣ်တၢ်တဂ့ၤ.”(၅မိၤ၃၁: ၈)

ဖဲတၢ်မၤလိၤတဘျီအံၤ ပုၤဟဲဆဲးလီၤမံၤအိၣ်ဝဲ (၁၅၁)ဂၤလီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ်အိၣ်ဝဲ(၆)ဂၤလၢ အမုၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ခရံၣ်စတိၣ်ဖၢၣ်ဒု(တၢ်မၤလိလံာ်စီဆ့ၣ်),သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်မုၢ်လိၤဒုၤ(ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိဃီဖိ,ပုၤလၢအဆီဟံၣ်ဆီဃီဝဲတဖၣ်), သရၣ်မုၢ်မုၢ်လုၤအါမုၢ်ဖိဒီးသရၣ်မုၢ်ဆဲးမုၢ်(ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိဃီဖိ, ပုၤလၢတဒီးတုၤဒီးဖျီဘၣ်အသးဒဲးတဖၣ်),သရၣ်မုၢ်ထဲရၣ်

(တၢ်ကတိၣ်ကတီၤမၤမံၤမၤလၢ, တၢ်ကယၢကယဲ) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်မူကပီၤမၤစၢၤက့ၤစ့ၢ်ကီးပုၤ လၢတၢ်သိၣ်လိလံာ်စီဆ့ၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်နီၤဟ့ၣ်ခီယွၤကလုၢ်ကထါလီၤ.

ပထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်မၤလိၤတဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးအဘျူးအါဒိၣ်မး, ဒီးပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်သုၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤလၢတၢ်မၤလိၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤလိကတီၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်နီၤဖးလီၤကရူၢ်, တၢ်စံးကတီၢ်ဟ့ၣ်နီၤဟ့ၣ်ခီတၢ်ထံၣ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဒီးကဝီၤ လၢတူၢ်လိာ်တၢ်တဖၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်သုၣ်ဆူၣ်သးလၢတၢ်သုးကျဲၤကတိၣ်ကတီၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး, တၢ်အိၣ်တၢ်အီ, ဒီးတၢ်ဆုၢ်ထီၣ်ဆုၢ်လီၤပုၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. စံးဘျူးပုၤလၢ တူၢ်လိာ်တၢ်တဖၣ်, ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤခိၣ်န့ၢ်, လၢတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲသုးကျဲၤတၢ်တဖၣ် သရၣ်,သရၣ်မုၢ် သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်, အဒိၣ်အအါစံးဘျူး ယွၤလၢဟ့ၣ်ပုၤ ခွဲးယာ်လၢပကမၤသကိးအတၢ်မၤဒဲးသိးအံၤဃီန့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်ဆၣ်မူရံမိၣ် (KBCUSA)



ယွှအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဖးဒိၣ်လၢ KBC တၢ်အိၣ်ဖိၣ်

ကစၢ်ယွှဆၢဒီဖျိပုၤလၢ (၂၀၁၈-၂၀၁၉)နံၣ်တၢ်မၤလိနံၣ်အပူၤ ပုၤဒီးယွှအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤတဖၣ်လီၤ. စးထီၣ်ဖဲ (၂၀၁၁-၂၀၁၂)နံၣ် တုၤလၢ(၂၀၁၆-၂၀၁၇)တၢ်မၤလိနံၣ်တဖၣ်န့ၣ် KBCတၢ်အိၣ်ဖိၣ် မၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီး ကီၢ်တက့ၣ်ပုၤကညိဘျၢထံၣ်ခိၣ်ဖိထံလီၢ်ကီၢ်ပုၤ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖိၣ် တၢ်က့ၣ်ဘၣ်က့ၣ်သ့ကမံးတံၢ်လၢ တၢ်မၤစၢၤက့ၤသးစၢ်လၢကဖျိးစိ လၢတၢ်က့ၣ်ဘၣ်က့ၣ်သ့အဂီၢ်ဒီဖျိအတၢ်တဆံအတၢ်မၤလိန့ၣ်လီၤ. ဖဲ(၂၀၁၆-၂၀၁၇)တၢ်မၤလိနံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ မ့ၢ်လၢကီၢ်တက့ၣ်သးစၢ်ဝဲၤကျိၤအိၣ်လံးဒီး အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဒီးအိးထီၣ် က့ၤတၢ်မၤလိလၢပုၤအတၢ်တဆံဖိတဖၣ်အဂီၢ်အယံ ပတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိၣ်ထီၣ်က့ၤ တၢ်မၤအံၤဒီး မၤဝဲဒ်တၢ်သ့အိၣ်ဒီးအိၤအသိးလီၤ. (၂၀၁၇-၂၀၁၈) တၢ်မၤလိနံၣ် တၢ်ဖိးတၢ်မၤတလဲၤ အသးဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ် ဒီဖျိပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလီၤတံၢ်လီၤဆဲးတ အိၣ်ဘၣ်အယံလီၤ. ဘၣ်ဆၣ် စးထီၣ်ဖဲ(၂၀၁၈-၂၀၁၉)တၢ် မၤလိနံၣ်အံၤ KBCတၢ်အိၣ်ဖိၣ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်က့ၣ်ဘၣ်က့ၣ်သ့ကမံးတံၢ်လီၤတံၢ်လီၤဆဲးဒီး ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢဝဲၤဒၢး, သရၣ် သမိလၢအသိၣ်လိတၢ်တဖၣ်, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီဖိၣ်အတၢ်ထုကဖၣ်, ပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ်အတၢ်ဒိကန့ၣ်တၢ်ကျဲးစၢး, က

စၢ်ယွှအဘျးအဖိၣ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလီၤဆီအယံ ပုၤမၤလိတၢ်ဖိ(၁၃)ဂၤအကျါ ဖျိထီၣ်ဝဲ(၇)ဂၤဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်လီၤ. သရၣ်မုၢ်နီၣ်ရံးဒီး သရၣ်အသ့တဖၣ် မ့ၢ်ကိၣ်တဖၣ်ဒီး သိၣ်လိစ့ၢ်ကိးတၢ်လီၤ. သရၣ်မုၢ်သရၣ်သိၣ်လိတၢ်(၁၂)ဂၤ မ့ၢ်သရၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်က့ၣ်ဘၣ်က့ၣ်သ့တၢ်လဲၤဒီဖျိလၢအအါတဖၣ်လီၤ. တနီၤမ့ၢ်သရၣ်သိၣ်လိတၢ်လၢကိၣ်အပၢမုၢ်ဒီး တနီၤမ့ၢ်သရၣ်လၢ အိၣ်ဒီးPrivate Tuition Class ဘၣ်ဆၣ် ဟဲဒီးမၤစၢၤတၢ်မၤလိအံၤတအိၣ်ဒီး တၢ်ဘူးတၢ်လဲနီၣ်တမံၤဘၣ်လီၤ. ဝဲၤဒၢးပုၤမၤစၢၤတၢ်အိၣ်ဝဲ(၆)ဂၤ ကွၢ်ထွဲစၢၤတၢ်မၤလိတနံၣ်တဂၤလီၤ. တနံၣ်တဘျီအိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိလိာ်စိသ့ၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အိၣ်ဘူးအိၣ်တံၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သရၣ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိစးထီၣ်ဖဲဟါ(၁)တုၤ(၆)န့ၣ်ရံၣ်ဒီး ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအိၤမုၢ်နံၣ်ပူၤတသီတုၤလၢမုၢ်ယုနံၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ (၂၀၁၉-၂၀၂၀)တၢ်မၤလိနံၣ် ပုၤမၤလိတၢ်ဖိအိၣ်ဝဲ(၅၅)ဂၤလီၤ. ပမုၢ်လၢလၢတနံၣ်အံၤစ့ၢ်ကိးကစၢ်ယွှကဆိၣ်ဂ့ၤကဒီးတၢ်မၤလိအံၤဒီး ပပုၤကလုာ်သးစၢ်ကဖျိထီၣ်ဝဲအါန့ၣ်ဒီးနံၣ်လၢအပူၤကွိာ်ဒီးလီၤ. သ့ၣ်နီၣ်ဘၣ်ပုၤလၢတၢ်ထုကဖၣ်အပူၤတက့ၢ်.

သရၣ်မုၢ်နီၣ်ဆၣ်ဂ့ၤ



နွဲ့ပိန်လဲင်ကဝီ၊ ကီၤဘျဲးတၢ်ရူၤဟံၤ

တၢ်ရူၤဟံၤဟံၤ ပုၤထီၣ်(၂၅)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢ(၂၀၁၉)န့ၣ်, လါအ့ၣ်(၃-၆)သီ, ဖဲပြီဝါမိၢ်ကံၢ်ဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူ “စံးဘျးယွၤဒီးကၤက့ၤပတၢ်န့ၣ်သါ” (စံး ၁၆:၆, လီၣ် ၃:၁၁)

- (၃)သီဟါတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မူးအိၣ်ဒီး တၢ်အူကွဲၤ(၈)ဗျာၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် (၈)ဗုဒိၣ်နၢ်တဖၣ်, တၢ်တီၢ်ကျိၣ်(၂၅)ဘီ လၢကီၤဘျဲးဒိၣ်န့ၣ်ဝဲၤဒၤဒီး ကဝီၤဒိၣ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တံၢ်တံၢ်သတီၢ်ပျံၤလၢသရၣ်ဒီးကထာၣ်ရွၢၣ်ကျိၣ်, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကျၢၤတီၤဒီးကီၤန့ၣ်ရွဲၣ် ဝံၤလဲၤန့ၣ်သကိး ဆူဘျီၣ်ရိၣ်ဖျိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. နၢ်ဟူဘၣ်ကဝီၤပူၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်(၈)ဖျိၣ်ခွါယၢၣ်ဖျိၣ်, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ် သရၣ်ကီၣ်အူ (ပလဲအိၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်)န့ၣ်လီၤ.

- (၄)သီန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤလိလီၤဆီလၢ ပုၤသးစၢ်တဖၣ်အကီၢ်ပုၤသိၣ်လိတၢ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်လၢဂါ (ကီၤတက့ၣ်)န့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်မၤလၢကပီၤ က့ၤဒိၣ်န့ၣ်လၢမၤတ့ၢ်တၢ်တဖၣ်(၁၃)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

- (၅)သီန့ၣ် တၢ်မၤလိကတီၢ် “ယူဘလံၤဒီးတၢ်စံးဘျးယွၤအိၣ်ပညီ” ပုၤသိၣ်လိတၢ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကျၢၤတီၤတံၢ် အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်မၤလၢကပီၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

- (၆)သီန့ၣ်တၢ်မၤလိ “ကၤက့ၤပတၢ်န့ၣ်သါ” ပုၤသိၣ်လိတၢ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကျၢၤတီၤအိၣ်ဒီးကဝီၤတၢ်ရူၤဟံၤပုၤထီၣ်(၂၅)န့ၣ်ယူဘလံၤ န့ၣ်သးခုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝံၤ ဟါကတီၢ်တၢ်ဟံၤစီဆံၣ်သးတၢ်ဘါအခါပုၤဟ့ၣ်တၢ် ကစီၣ်သရၣ်ဒိၣ်ဒ့ၣ်(န့ၣ်ရွဲၣ်သယံၤ)န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရူၤဟံၤဟံၤတဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ် အတၢ်ပြၢလၢမ့ၢ် မ့ၢ်, ခွါဗျာၣ်ပီၢ်, စိလိၣ်, ကရူၢ်တၢ်သးဝံၣ်, ရူးလိၣ်စီဆံၣ်ဒီးတၢ်ဒုးန့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၂၅)န့ၣ်ယူဘလံၤ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

မူးအံၤတၢ်မၤအီၤဖဲ (၆.၄.၂၀၁၉)န့ၣ်ပုၤ ဟၤလီၢ်ဆုၣ်နီၤ သရၣ်ဒိၣ်ကီၤလဲၤဝဲ(ကဝီၤန့ၣ်ရွဲၣ်)ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကျၢၤတီၤ, ပုၤကတီၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ မ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဖိသီ (ကီၤန့ၣ်ရွဲၣ်), တဲၤဖျါကဝီၤအတၢ်စံၣ်စီၤတဲၤစီၤ သရၣ်မိစဲး(၉လး) ပုၤထုကဖၣ်သရၣ်မုၢ်ဖိဘံၤ(ပိၢ်

ပျက်ကုန်ပစ္စည်းနှင့်လီ။ ပုသိမ်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ကမာရွတ်၊ ဒဂုံ၊ စမ္မာရန၊ ညောင်တုန်း၊ လှိုင်တော်အိမ်ဖွဲ့ ပုသိမ်တိုင်းဒေသကြီး နယ်တစ်ခုလုံး ပလတ်စတစ် သိက္ခာကုန်ပစ္စည်း တာအုန်းလီ။ ဒုတိယလုံးကတိအိမ်ဖွဲ့လီအသေး လာဘျးကိစ္စ၊ ကိုဗစ်ကိစ္စဆိုင်ရာဝဲဒီး ဝဲဘျးထံကျ(၂၅) မံးလ်န့လီ။ ပိတ်လဲပုကိး(စွ)အဖိခိတ် တာအိမ်ဖွဲ့(ဂ) ဖုတ်ဖိတ်အသေးန့လီ။

ပြီဝါမိက်ကံဘျာထံတာအိမ်ဖွဲ့ပုထီခိတ်အနံ(၁၀) လာတာရဲတာကျတဘျီအံ ပုဟာလီဆုဒ်နီ သရဲမုတ်ယံယံကံ တဲဗျါတာအိမ်ဖွဲ့အတာခိတ်စီတဲစီ နီထူထူ၊ ပုစံတဲတဲလီတာသရဲခိတ်ဒီးကထာဂ်လာဝါ ပုကတိခံးဘျးတာမုတ်စီဖိခွဲလူ၊ ပုဟ့ဂံဟ့ဂ်ဘါမုတ် ဖဲသရဲမုတ်စ့ဘျာ၊ ပုထုကဖုတ်မုတ်သဲခိတ်ဒီးန့လီ။

ပြီဝါတာအိမ်ဖွဲ့ မာလကပီခိတ်နာတဖုတ်ခိတ်ဟ့ဂ်က နာ၊ ဖဲသရဲမုတ်စ့ဘျာ ဟ့ဂ်မာလကပီခိတ်ပုဟာလီအ မာသကိးတာဒီးအီလါ မိက်ကံဘျာထံတာအိမ်ဖွဲ့ တာဖဲတာမာ အါဂန့လီ။ သရဲမုတ်ဖိလုတ်ကတိ တာမာနံမာအု မာ သးခုပုဒိတ်မးန့လီ။

(၁၉၇၄)နံ ဖဲသရဲမုတ်စ့ဘျာပဲတုပလဲအိမ် ဆလုတ်ကူ(ဆလုတ်ကုန်း) စးထီမာတာသးခုကစီဂ်လာ ဆလုတ် အကျီန့လီ။ ဖဲ (၂၀၁၉)နံအံပြီဝါတာမာလီကဲထီ ဟံတာအိမ်ဖွဲ့ပုထီခိတ်အနံတဆဲဒီး တာအိမ်ဖွဲ့သရဲမုတ်သရဲ ဆုဒ်န့အုန့လီ။ ပြီဝါမိက်ကံဘျာထံတာအိမ်ဖွဲ့မုတ် မိက်ကံ ဟံတာအိမ်ဖွဲ့လါ အကဲထီအဆိကတာတဖိတ်ဒီး ပုစုတ်ကု နာကုတာတဖုတ်န့ မိက်ကံ၊ ပယီ၊ ကညီဟံဖိတ်အသးဒီး ပုနီဂံအါကတာမုတ်မိက်ကဲန့လီ။

စီထီခိတ်လဲ(ဘျး)

ကီပုတ်သုတ်ယုတ်ဝဲတံဟိမံးရျာတ်တနံတဘျီတာအိမ်ဖွဲ့



ပဲဒဲဒဲကီပုတ်သုတ်ယုတ်ဝဲတံဟိ မအိတ်ဒီးတနံတ ဘျီ၊ ပုကညီဘျာထံခဲတဲတာအိမ်ဖွဲ့သကိး တာအိမ်ဖွဲ့ ဟိမံးရျာတ်တာအိမ်ဖွဲ့န့လီ။ တာအိမ်ဖွဲ့ဘုတ်မာအီ ဖဲ(၂၇-၃၁.၅.၂၀၁၉)နံန့လီ။ ပအိတ်ဒီးတာတီလီ နီပျာ၊ လာတာကဘျီထီဝဲလီအတာသုတ်ထီအသိတ ဗျာန့လီ။ တာသုတ်ထီအံ အတာလက်ကအိတ်ဝဲ (၁၇၀၀) ကလီဘးန့လီ။ ပမုတ်ကွတ်လက်အံ တစု ဝဲဒဲဘုတ်န့လီ။ ဒီန့အသိး တာဆိတ်ဂုတမာလါ ပဒီးနီ ဘုတ်ပဲအံ ပဟံးန့သုတ်ကိးဂဒီးန့လီ။ အယိ တာသုတ်

ထီဖးဒိတ်အံအကီန့ ပအိတ်ဒီးလါ ထံဖိကီဖိတဖုတ် ကကုတ် ဟံးန့တာဆိတ်ဂုဒဲအံ ယုတ်ဒီးပုဟာလီအသးအိတ်အဲဒီးတာ ဆိတ်ဂုတဖုတ်န့လီ။ မာလကပီယုတ်လါန့လီခိတ်ဒီး လါန့တာအါထီခဲလက်အတာသုတ်ဆိတ်ကုတ်၊ တုန့တစုန သိတ်ဖိဖိကဲပုဒီး တာအါအါကလံ၊ ဒီးနီခိတ်စံးသုတ် န့ ကပုလုတ်ကွတ်ဒီးစံးထံအသိလီ။ (ကတိ ၃၉-၁၀) ဟ့ဂ်တာန့ဘုတ်တာဆိတ်ဂု အါန့ဒီးန့တာတကုတ်လီ။ (မာတာ ၂၀း၃၅)

စီထီနံ(ကုတ်သုတ်ဆဲခိတ်ခဲပျီ)

နံနံကယု(၂၅)တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤလိၤတၢ်တကူၣ်



နံနံကယု(၂၅)တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤလိၤ ဘီလုံအဲၣ်ကလိၢ် တဲးက့ၢ်မၤန့ၢ်ကလံၤထံး ဘၣ်တၢ်မၤအီၤ ဖဲထီၣ်ဝါလုၢ်တၢ်အိၣ်ဖီၣ်, (၁၄-၁၅.၆.၂၀၁၉)နံၤန့ၣ်လီၤ. (၁၄)သီဂီၤ(၉:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်တၢ်အိးထီၣ်တၢ်မၤလိၤ, ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ် သရၣ်ကီၣ်သ့ၣ်, ပုၤကတီၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါမ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်ကပီၤန့ၣ်, ပုၤကတီၤလီၤ တၢ်မ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်စဲမယၢ်ပိၣ်, ပုၤကတီၤ သဆၣ်ထီၣ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကတၢၢ်ယဟးလုၤလုလး

ဒီး ပုၤထုကဖၣ်လၢခံမ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢခံကတၢၢ် သရၣ်ဒိၣ်ယံၤရှုဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်က့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိၤတဘျီအံၤ အိၣ်ဝဲ(၃၆)ဂၤ, တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ တၢ်ကဲဒိၣ်ကဲန့ၢ်ဒီးတၢ်မၤတၢ်သးခုက စီၣ်” (မး၂၈:၉-၂၀)န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢသိၣ်လိတၢ်တဖၣ် မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်အဲဒစးဒီး သရၣ်ဒိၣ်ကွၢ်လၢယံၤသးတီၤ န့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်အဲဒ

ဗုသရၣ်ဒိၣ်စ့ၣ်အူမၤတၢ်ပျဲထီၣ်န့ၣ်(၅၀)



(၂.၆.၂၀၁၉)နံၤ မ့ၢ်နံၣ်(၅၀)တၢ်စံးဘျူးစံးဖီၣ်တၢ်ဘါ လၢမဠုက့ၢ်ကုၣ်စူးတၢ်အိၣ်ဖီၣ်, ဗျီပုၤဒုဒယဲကဲးလးကပီၤန့ၣ်လီၤ. ဂီၤ(၇:၀၀)န့ၣ်ရံၣ်တၢ်ဘါ ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်

သရၣ်မုၢ်က့ၢ်က့ၢ်, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲလီၤတၢ် သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ဒုဒီး ပုၤဘါထုကဖၣ်အလၢအပဲၤမ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်လွဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖီၣ်သရၣ်, ဗုသရၣ်ဒိၣ်စ့ၣ်အူအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ ဟံၤဖျါထီၣ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤ, အတၢ်လဲၤဒီဖျါတဖၣ်လၢတၢ်စံးဘျူးစံးဖီၣ်တၢ်ဘါတဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ. ဂီၤတၢ်ဘါ ပုၤဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်က့ၤတၢ်မ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်လီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်စံးဘျူးတၢ်ဘါတဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ထၢဖီၣ်တၢ်မၤဘျီလီၤဆီလၢအ့ၤဘူၤန့ၣ် တၢ်ဘီထီၣ်တၢ်ဘါ ယွၤသရီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ နံၣ်(၅၀) တၢ်စံးဘျူးတဘျီအံၤလီၤ. မ့ၢ်ဆါတၢ်ဘါ ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဖီၣ်သရၣ်ဒိၣ်, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲလီၤတၢ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်လွဲး, ပုၤဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖီၣ်အံၤလၢ သရၣ်ဒိၣ်ဆါဝါဒီး ဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်က့ၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ထံမူန့ၣ်လီၤ.



တၢ်စံးဘျးဆာဂုၤ

ဖုသရၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကွမ်စံးခွၢ်ဘါဒီးဖိလံၤတဖၣ် စံးဘျးယွၤ ဒီးဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ တကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ. စံးဘျး ဒီးဆာဂုၤဘၣ် ဖုဒီးဖိလံၤကိးဂၤလၢ ကမၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ, ပူၤ ဒုၣ်ပူၤဒါ, တၢ်မုၢ်လၢ တီၢ်ဟံးခဲလၢ် ကလၢပုၤထီၣ်ဘး ဆူညါ တထံၣ်ဃီ လၢယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤကျဲပူၤတက့ၢ်.

ဖုသရၢ်ဒိၣ်ကာမူ ချးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆာဂုၤပုၤထီၣ်(၇၇)ဝီတဝီဖဲ (၂၀.၇.၂၀၁၉)နံၤ အဃီ လၢတၢ်စံးဘျးယွၤ ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ခံကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ. စံးဘျးဒီးဆာဂုၤဖုသရၢ်ဒိၣ်လၢ မံယွၤအမဲၣ်ကလဲၤတၢ်ဒီးန့ၢ် နကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, ဖံးမၤဘၣ် ယွၤတၢ်မၤ ပုၤဒီးတၢ်သးခုထီၣ်, မုၢ်နံၤလၢကဟဲကမုၢ်တၢ်ဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါ လၢနကီၢ်ဒီး ဖိလံၤလၢ ဘၣ်ထွဲဒီးန့ၤတက့ၢ်.



ဖံဖံနဲနဲ ချးန့ၢ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤအါ ပုၤထီၣ်(၁၀၁)နံၣ်ဖဲ(၁၂.၇.၂၀၁၉)နံၤအဃီ စံးဘျးယွၤ ဒီးဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ လွၢ်ကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ. စံးဘျးဘၣ်ဖံဖံလၢ အမၤသကိးတၢ်ဒီး လဲၤဆူညါမဲးကစံတုၤခဲအံၤအဃီလီၤ. မံယွၤ ကဟ့ၣ်ကံၢ်ဟ့ၣ်ဘါန့ၤလၢ သးအနံၣ်အလါအါ အကတီၢ်အံၤ, ယွၤကမၤလၢပုၤနတၢ် မုၢ်လၢပုၤဒီးတၢ်သးခု ဃုၣ်ဒီးဖိလံၤဒုၣ်ဖိထာကိးဂၤဒဲးတက့ၢ်.

သးပုၢ်ဒဲလၢ်ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိ စံးဘျးယွၤဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ တကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ. စံးဘျးဘၣ်သးပုၢ်ဒဲလၢ်ဒီး အဟံၣ်ဖိဃီဖိဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. မံသုကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, မၤန့ၢ် အိၣ်ကဲ ပူၤဒုၣ်ပူၤဒါ, ကယံၢ်သုတၢ်မိၣ်န့ၢ်သးလီခဲလၢ်တဖၣ် ယွၤကမၤပုၤကျဲန့ၢ်သုတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်သုၣ်နီၣ်စီၤဘီၣ်စကိၣ်ထူအကီၢ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ (၁၅၀,၀၀၀)ဘးတီတီန့ၣ်လီၤ. စံးဘျးဘၣ်ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢအဟ့ၣ်မၤဘျးတၢ်န့ၣ်လီၤ. မံယွၤအမဲၣ် ကလဲၤတၢ် ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိဒုၣ်ဖိထာဖိ, ဆူညါ သးသမူတၢ်လဲၤကျဲအပူၤ, မံသုကပူၤဒုၣ်ပူၤဒါ, မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဆူပုၤဖးလဲၤဆူညါမဲးကစံတဖၣ်

ပစံးဘျူးဘၣ်သု ဒိၣ်မးလာ သုပုၤဖးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ လဲၤဆူညါမဲးကစံအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.
လဲၤဆူညါမဲးကစံအံၤပထးထီၣ်ရၤလီၤအီၤ ခီဖျါလာပုၤဖးတၢ်ဖိတဖၣ်
ဆုၤလီၤန့ၣ်ပုၤလံာ်အပူၤတဖၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.
ပမုၢ်လၢလာပုၤလၢကဘၣ်ဟ့ၣ် ၂၀၁၈န့ၣ် မဲးကစံအပူၤတဖၣ်
ဒီးပုၤလၢအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ် လဲၤဆူညါအပူၤလၢ ၂၀၁၉န့ၣ်အဂီၢ်တဖၣ်
ကဆုၤဘၣ်လံာ်အပူၤဆူ ...

သို့
နော်လားရှိုး (ငွေကိုင်း)
၁၂/အစန(နိုင်)၁၀၆၈၁၁
၃၉၆၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်
၀၉၅၀၇၉၄၅၉၊ ၀၉၇၉၈၁၅၆၅၅၂

ပုၤလၢကအိၣ်ဆုၤလၢထံၣ်ဂၤကီၢ်ဂၤတဖၣ်အဂီၢ်
Naw Lah Shee, 12/Ah Sa Na (Naing) 106811
396, Bogyoke Aung San Road, Lanmadaw Township,
Yangon, Myanmar. E.mail - goforward09kbc@gmail.com.
Ph. 095079459, 09798156552
Western Union, KBZ Bank, Bahosi Branch.

တၢ်ယုတၢ်ကွဲး

ပုၤလၢသးအိၣ်ဆုၤတၢ်ကစီၣ်, တၢ်ကွဲးထီၣ်ရီၤ, တၢ်အုၣ်သး, တၢ်တဲတဖၣ်ဝံသးစူၤဆုၤဘၣ်ဆူ
အဲးဒီးထာ်
လဲၤဆူညါစဲကျဲးတၢ်
၃၉၆, ဘိၣ်ခူးအိၣ်ဆါကျဲ, လါမတီၣ်, ဝုၢ်တကူၣ် တက့ၢ်.